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Verslag Algemeen Bestuur 1 maart 2018

1 Opening

Aanwezig: J.A.H. Lonink, voorzitter (Terneuzen), H.M. Bergmann (Middelburg), A.R.B. van 

den Tillaar (Vlissingen), M.M.D. Vermue (Sluis), M.J.A. Delhez (Noord-Beveland), G.M. 

Dijksterhuis (Borsele), H.B. Hieltjes (Kapelle), J.F. Mulder (Hulst), G.C.G.M. Rabelink 

(Schouwen-Duiveland), R.J. van der Zwaag (Veere), H.W.M. Klitsie (Goes), E. van der Reijden 

(VRZ) en G.A.J.M. van Strien (VRZ).

J. van Hoorn (Politie Zeeland-West-Brabant), D. Sinke (coördinerend gemeentesecretaris), 

S.F. Cracau (directeur Gemeenschappelijke Meldkamer), H.W.M. Blaauw (manager 

Brandweer), J.S. de Regt (manager Bedrijfsvoering), Luitenant-Kolonel J. Harinck (Defensie), J. 

de Groot (Openbaar Ministerie), G. Bouziani (Provincie Zeeland), J.A. Zonnevijlle 

(Bestuursondersteuning), E.J. van Peet (Bestuursondersteuning) en R. Prins 

(Bestuursondersteuning).

Afwezig: G.J. van de Velde – de Wilde (Tholen), J.S. van Egmond (Reimerswaal), R. de Meij 

(Directeur Publieke Gezondheid), A.J. Willemse (wnd. manager Risicobeheersing), E. Visser 

(Rijkswaterstaat), E.J. van den Broek (Defensie) en T. Poppelaars (Waterschap 

Scheldestromen).

De voorzitter opent de vergadering en heet mevrouw van der Reijden in het bijzonder 

welkom. Na de bestuursvergadering zal de installatie van mevrouw van der Reijden als 

Commandant brandweer/ bestuurssecretaris van VRZ plaatsvinden. 

2 Vaststellen agenda

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

3a Vaststellen conceptverslag Algemeen Bestuur van 21 december 2017

Het verslag van 21 december 2017 wordt ongewijzigd vastgesteld.

3b Mededelingen

- De voorzitter deelt mee dat het voortgangsbericht aan de leden van het AB is 

verzonden. Na het AB wordt het voortgangsbericht omgezet naar een informatiebrief 

voor de gemeenteraden. 

- De heer Mulder geeft, naar aanleiding van het recent verzonden voortgangsbericht 

aan het AB, aan tevreden te zijn over de berichten die de afgelopen periode zijn 

gezonden aan het bestuur en de gemeenteraden.

- Door verschillende burgemeesters zijn vragen gesteld over de implementatie van het 

AB-besluit van december 2017 om het DB om te vormen tot een Agendacommissie. 

De voorzitter geeft aan dat in formele zin is (pas) sprake van een Agendacommissie, 

wanneer de gemeenschappelijke regeling en de mandaatregeling hierop zijn 

aangepast. Naar verwachting worden beide documenten aan het AB van 9 mei 
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voorgelegd. Tot die tijd zal het DB zo veel mogelijk functioneren als ware het een 

Agendacommissie, maar formeel blijft het DB in stand. Dit is van belang in verband 

met de rechtmatigheid van de besluitvorming.

- De voorzitter licht toe dat op 27 februari 2018 een vergadering van de 

raadsklankbordgroep heeft plaatsgevonden. Deze vergadering is goed verlopen.

- De heer Van Strien benoemt een initiatief met betrekking tot de werving van 

gemeentelijke ambtenaren voor de vrijwillige brandweer. In de afgelopen week is 

hier aandacht voor geweest in de media. Er zal een brief naar de gemeenten worden 

gezonden waarin het initiatief verder uiteen wordt gezet. Ondertussen wordt contact 

gezocht met de hoofden Personeelszaken en de gemeentesecretarissen om te 

onderzoeken op welke wijze invulling aan dit initiatief kan worden gegeven. Het 

initiatief kan namelijk impact hebben op de gemeentelijke organisaties.

- De heer Van Strien gaat in op de toename van adviezen binnen de afdeling 

Risicobeheersing. Het gevolg van deze toename is dat de afdeling overvraagd wordt. 

Er wordt voorgesteld om de capaciteit uit te breiden, zodat de werkdruk verlaagd 

kan worden. De bestuurlijk adviseurs van de gemeenten hebben aangegeven eerst 

binnen hun eigen organisatie hierover in gesprek te gaan en te onderzoeken of er 

lering kan worden getrokken uit de werkwijze van RUD Zeeland. De heer Van Strien 

geeft aan dat het streven is om wel aan de vraag te blijven voldoen. Daarom wordt 

de afdeling tijdelijk versterkt, totdat er een definitief besluit kan worden voorgelegd 

aan het bestuur.

- Verder gaat de heer Van Strien in op de externe vertrouwenspersoon van VRZ. 

Tijdens de recente raadsbezoeken heeft de heer Van Strien benoemd dat de 

vertrouwenspersoon van VRZ het (nog steeds) druk heeft. Inmiddels lijkt de 

zogenoemde ‘spreekkamer’ van de vertrouwenspersoon leeg te raken. Dit is een 

goede ontwikkeling. 

- Ook de heer Van Strien gaat in op de vergadering van de raadsklankbordgroep. Door 

de deelnemende raadsleden is aangegeven dat  behoefte is om dit initiatief voort te 

zetten. Aan dit verzoek zal gehoor worden gegeven. De deelnemende raadsleden 

zullen zelf initiatief tonen om de niet-deelnemende gemeenten actief bij de 

raadsklankbordgroep te betrekken.

4 Overzicht ingekomen stukken

Het overzicht van de ingekomen stukken worden afgehandeld zoals voorgesteld.

5 Bespreekstukken

5a Tussenevaluatie Maatwerk in Brandweerzorg

- De heer Lonink licht toe dat het voorliggende stuk na besluitvorming voor zienswijze 

wordt voorgelegd aan de gemeenteraden en  de ondernemingsraad. De 

reactietermijn is 18 weken, waarna het definitief in de bestuursvergadering van 5 juli 

2018 kan worden vastgesteld. Verder geeft de heer Lonink aan dat het BAO en de 

ACF positief advies hebben gegeven.
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- De heer Van den Tillaar geeft zijn complimenten voor het voorliggende document. 

Hij geeft aan tevreden te zijn met de aanvulling om het document voor zienswijze 

voor te leggen aan de gemeenteraden. Verder is de bijstelling van het uitgangspunt 

met betrekking tot de bemensing van de brandweerposten met een Nieuwe 

Tankautospuit (NTS) helder en goed beargumenteerd. De zorg die er is over de 

werving van vrijwilligers blijft volgens hem een aandachtspunt. Tot slot benoemt de 

heer Van den Tillaar de dagbezetting op de post Olympiaweg. Hier loopt al langer 

onderzoek naar, waarbij is geconcludeerd dat er een verdiepend onderzoek nodig is 

om ook te kijken naar de avond- en nachtbezetting op de post. In het voorstel is 

opgenomen om dit onderzoek in het tweede half jaar van 2018 te starten. De heer 

Van den Tillaar geeft aan dat het belangrijk is om deze termijn te handhaven, met de 

suggestie om het onderzoek in het begin van het tweede half jaar van 2018 te 

starten.

- Mevrouw Vermue geeft haar complimenten voor het voorliggende document. Ze 

heeft een vraag over het financiële gedeelte. Er wordt voorgesteld om de taakstelling 

van €300.000 te schrappen. De heer Van Strien heeft tijdens zijn raadsbezoeken al 

een vooruitblik gegeven op de begroting 2019, waarbij een onvoorzien tekort van € 

700.000 is gepresenteerd. Heeft de heer Van Strien de wijziging van de taakstelling 

hierin meegenomen? Verder is voorliggend document akkoord.

- De heer Klitsie geeft zijn complimenten. Hij heeft een opmerking over het financiële 

gedeelte. Hij mist in het voorliggende voorstel de door de organisatie ondernomen 

pogingen om de taakstelling alsnog te halen. In het voorliggende voorstel wordt 

beschreven dat de taakstelling geschrapt dient te worden om de benodigde 

kwaliteitsslagen te kunnen uitvoeren. De heer Klitsie verwacht van de organisatie dat 

er eerst wordt onderzocht of dit intern kan worden opgevangen zodat de taakstelling 

toch wordt gehaald. Nu wordt voorgesteld om de taakstelling te schrappen. De heer 

Klitsie vraagt wat de organisatie heeft ondernomen om de taakstelling te behalen en 

budget vrij te maken om de kwaliteitsslagen toch te kunnen uitvoeren.

- De heer Delhez geeft zijn complimenten voor de tussenevaluatie. Hij constateert dat 

het proces en de afstemming met de gemeenten op een goede en constructieve 

wijze is verlopen. Wat betreft de heer Delhez is goed beargumenteerd waarom de 

taakstelling geschrapt dient te worden. Ook gaat de heer Delhez in op de zorgen 

rondom de dagelijkse bezetting op de brandweerposten. Hij noemt het initiatief om 

als gemeenten onderling contact te leggen om te na te gaan of er kansen liggen om 

de onderbezette posten te versterken.

- De heer Van der Zwaag benoemt dat het goed is dat nadrukkelijk aandacht is voor de 

inhoud. Verder vraagt hij of er gekeken kan worden naar het gevraagde besluit over 

de posten Domburg en Oostkapelle. De huidige tekst kan op meerdere manieren 

worden geïnterpreteerd.

- De heer Lonink benoemt dat het proces goed is doorlopen, waarbij de gemeenten 

nauw zijn betrokken. Hiervoor wil hij zijn complimenten geven. Verder geeft de heer 

Lonink aan dat de bijstelling van het uitgangspunt ten aanzien van de bemensing van 

de brandweerposten met een NTS ook door de Inspectie Justitie en Veiligheid met 

interesse wordt gevolgd. 
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- De heer Mulder licht kort toe wat het nut is van de NTS en bevestigt dat de inspectie 

hier met interesse naar kijkt. In de praktijk blijkt dat een flexibele bezetting tussen 

vier en zes man ontstaat, ook afhankelijk van het incident. Het voorliggende 

document is een tussenevaluatie, wat een dynamisch stuk is. De vastgestelde 

uitgangspunten blijven gelden. Ook beaamt de heer Mulder dat de dagelijkse 

bezetting van brandweerposten een aandachtspunt blijft. Verder benoemt de heer 

Mulder dat meerdere malen is gediscussieerd over de begroting. Er is afgesproken 

dat ernaar wordt gestreefd om zo min mogelijk de gemeenten om bijdragen te 

vragen. Daarmee kan worden gesteld dat dit ook is toegepast binnen het huidige 

voorstel. Tot slot licht de heer Mulder toe dat er voor de brandweerpost Domburg 

een overgang is geregeld tot 2020 om vervolgens te bekijken hoe de situatie er dan 

voor staat. 

- De heer Van der Zwaag geeft aan dat hij de vragen omtrent de financiën begrijpt. Hij 

geeft aan dat het goed is om een overzicht te delen waarin duidelijk wordt wat er is 

behaald en wat er niet is behaald. Dan zal het duidelijker worden dat er al veel is 

bezuinigd.

- De heer Van Strien vindt het fijn dat de leden van het AB tevreden zijn over het 

voorliggende voorstel en dat het debat over de bijstelling van het uitgangspunt over 

de bemanning van de brandweerposten met een NTS is afgerond. Verder geeft de 

heer Van Strien aan dat het schrappen van de taakstelling in 2017 al ter sprake is 

gekomen en dat er toen is aangegeven eerst de tussenevaluatie te willen afwachten. 

Verder licht de heer Van Strien toe dat de organisatie ernaar streeft om de 

problemen eerst zelf op te lossen voordat er een bijdrage wordt gevraagd aan de 

gemeenten. 

Besluit:

Het Algemeen Bestuur stemt in met de gevraagde besluiten uit het bestuursvoorstel.

5b Eigendom en beheer van bestaande brandweerposten & financiering nieuwe 

brandweerposten

- De heer Lonink licht toe dat de heer Van Strien met de betrokken burgemeesters 

bilateraal contact heeft gehad om te zorgen voor een goede afstemming. Ook zijn de 

BAO-leden nauw betrokken geweest. Dit heeft geleid tot enkele aanpassingen. Deze 

zijn verwerkt in het voorliggende voorstel.

- De heer Dijksterhuis geeft aan dat het een compleet voorstel is. Verder heeft de heer 

Dijksterhuis een aanmerking op punt 4d: voorzieningen bluswatervoorzieningen. 

Naar aanleiding van dit onderwerp heeft hij eerder al gevraagd om een toelichting 

over de gevolgen voor zijn gemeente. Hij heeft hierover tot op heden nog geen 

informatie ontvangen. De heer Van Strien antwoordt de heer Dijksterhuis dat het 

dossier bluswatervoorzieningen ingewikkeld is. Hij geeft aan dat er een vooruitzicht 

zal worden verstrekt over de gevolgen voor de betrokken gemeenten met betrekking 

tot dit dossier.

- De heer Delhez geeft aan verheugd te zijn in te kunnen stemmen met het voorstel, 

vooral omdat er gezamenlijke overeenstemming is bereikt.
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- De heer Van der Zwaag geeft aan akkoord te zijn met het voorstel.

Besluit:

Het Algemeen Bestuur stemt in met de gevraagde besluiten uit het bestuursvoorstel.

5c Normenkader rechtmatigheid 2017

- De heer Lonink licht toe dat op basis van de adviezen van het BAO en de ACF het 

voorstel op enkele punten is aangepast.

Besluit:

Het Algemeen Bestuur stemt in met de gevraagde besluiten uit het bestuursvoorstel.

6 Terugkoppeling bestuurlijke overleggen

6a Veiligheidsberaad 

- De heer Lonink licht toe dat er enkele wijzigingen hebben plaatsgevonden bij het 

Veiligheidsberaad. Het DB is afgeschaft en de portefeuilleverdeling is gewijzigd. Op 

deze manier denkt men meer over bestuurlijke onderwerpen te kunnen spreken. De 

Raad van Directeuren Veiligheidsregio’s en Raad van Brandweercommandanten 

zullen een belangrijke rol gaan spelen in de operationele onderwerpen.

7 Rondvraag en sluiting

- De heer Dijksterhuis geeft aan dat hij de NNO, die op 7 februari 2018 heeft 

plaatsgevonden, als positief heeft ervaren en geeft zijn complimenten voor de 

organisatie van de oefening. De heer Lonink vult aan dat op 16 en 18 april 2018 op 

nationaal niveau een vervolg wordt gegeven aan deze oefening.

- De heer Lonink sluit de vergadering. 


